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BRM.0002.9.2019 

Protokół Nr IX/19 
z IX sesji Rady Miejskiej w Rynie 
odbytej w dniu 29 maja 2019 roku 

 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie  w 
godz.15:00 do 16:19.    
 
 W obradach uczestniczyli: 

-     Radni Rady Miejskiej 

      -     Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Jarosław Filipek 
      -     Sekretarz Gminy - Monika Chyła   
      -     Radca Prawny    - Teresa  Dąbrowska 
      -     Skarbnik Gminy  - Irena Olszewska 
      -     Pracownik UMiG – Agnieszka Kozłowska - Budka 
      -     Kierownicy Jednostek Organizacyjnych 
      -     Mieszkańcy Miasta i Gminy  
    
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji: z 24.04.2019r. i 13.05.2019r. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między  
    sesjami.  
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 
6. Przygotowanie Miasta i Gminy do sezonu letniego. 
7. Ocena zasobów pomocy społecznej gminy Ryn za 2018r. Druk 1 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości niezabudowanej   
     oznaczonej nr 597 położonej w obrębie Sterławki Wielkie. Druk 2 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości niezabudowanej  
     oznaczonej nr 156/4 położonej w obrębie Wejdyki. Druk 3 
10. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie   
      wykorzystywanego  do kąpieli na rok 2019 na terenie gminy Ryn. Druk 4 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2019r. Druk  5 
12. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Ryn. Druk 6 
13. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Ryn. Druk 7 
14. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
15. Zamknięcie posiedzenia.                           
 
Ad.1 Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – złożył gratulacje 
Panu Mirosławowi, Wiolecie, Robertowi i Pawłowi Tomaszewicz za otwarcie nowoczesnej obory 
wolnostanowiskowej, rusztowej z dojarnią, z systemem zarządzania stadem. Burmistrz MiG złożył 
podziękowania za wysiłek, pasję oraz efektywny udział w rozwoju warmińsko-mazurskiego rolnictwa i 
promocji gminy Ryn. Życzył Państwu Tomaszewicz dalszego rozwoju. 
 
Pan M. Tomaszewicz – złożył podziękowania dla poprzedniego Burmistrza MiG Pana J. Karpińskiego, 
za którego kadencji rozpoczął inwestycję. Pomógł on mu w załatwianiu wszelkich formalności, 
dokumentów itd. Podziękował też Pani Paulinie Matyjasek, która w tamtym czasie prowadziła 
dokumentację, Panu A. Szczepańskiemu. Podziękował pracownikom za to, że nie przetrzymywali 
dokumentów w szufladzie, jak to zazwyczaj ma miejsce.  
Podkreślił, że ma ten przywilej, że ma dwóch następców, dwóch synów dlatego mógł sobie pozwolić na 
taką inwestycję.  
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Zaapelował do Rady, do Burmistrza aby dla tych co będą rozpoczynali będą rozpoczynali jakieś 
inwestycje w swoich gospodarstwach nie mieli  żadnych utrudnień, a wręcz żeby mieli jakieś ułatwienia. 
Podkreślił, że gmina nie żyje tylko z turystyki ponieważ są miejscowości w gminie pozbawione walorów 
turystycznych i muszą one utrzymać się z rolnictwa. Dlatego musi być pełna współpraca, równowaga, 
której nie powinno się przekraczać.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – złożył gratulacje Państwu Tomaszewiczom. 
 
Pan M. Tomaszewicz – poinformował, że na drodze w Szymonce znajdują się cztery garby tzw. 
zwalniacze prędkości. Często korzysta z tej drogi. Porusza się tam swoim ciężkim sprzętem, a 
spowalniacze są wysokie i niszczą   sprzęt. Zapytał, czy zasadnym jest, aby na tej drodze były, aż cztery 
spowalniacze. Podkreślił, że spowalniacze byłyby zasadne przy większych skupiskach ludności, przy 
szkole. Dlatego poprosił o przemyślenie, przedyskutowanie tego tematu. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej.  Stwierdził prawomocność 
obrad, w których  uczestniczyło 13 radnych. Nieobecny: Pan K. Cybul, Pan I. Nieckarz. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.2  Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 

 
Nie zgłoszono wniosku o zmianę porządku obrad. 
 
Ad.3 Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji: z 24.04.2019r. i 13.05.2019r. 
 
1/ Protokół z sesji w dniu 24.04.2019r. został przyjęty jednogłośnie w obecności 13 radnych. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, 
Andrzej Zacharczyk 
BRAK GŁOSU (2) 
Krzysztof Cybul, Ireneusz Nieckarz 
 
2/ Protokół z sesji: z 13.05.2019r. został przyjęty jednogłośnie w obecności 13 radnych. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, 
Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Ireneusz Nieckarz 
 
Ad.4  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami.  
 
Pan J. Brant – Przewodniczący Rady Miejskiej : 
1/ z okazji Dnia Bibliotekarza w dniu 9 maja, z okazji Dnia Samorządu Terytorialnego w dniu 27 maja i 
Dnia Działacza Kultury w dniu 29 maja -  złożył serdeczne życzenia – wszystkim pracownikom urzędu, 
wszystkim pracownikom ośrodka kultury. Życzył satysfakcji z wykonywanej pracy. 
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2/ poinformował, że w dniu 25 maja br. brał udział w Święcie Straży Pożarnej organizowanym przez 
Państwową Straż Pożarną w Giżycku, w której udział wzięli przedstawiciele ryńskich jednostek OSP. 
3/ odczytał pismo Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad z dnia 21.05.2019r. będące 
odpowiedzią na przesłane oświadczenie Rady Miejskiej w Rynie z dnia 12.04.2019r. dotyczące 
przebiegu drogi ekspresowej S 16 na odcinku Mrągowo-Orzysz. Pismo stanowi załącznik nr 2 do 
niniejszego protokółu 
4/ poinformował, że Prokuratura Rejonowa w Giżycku przesłała skargę na uchwałę Rady Miejskiej w 
Rynie Nr XLVIII/350/18 z dnia 29.08.2018r. w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 
sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży tych napojów na terenie 
Gminy Ryn, w celu nadania biegu i przesłania jej do Wojewódzkiego Sądu Apelacyjnego w Olsztynie. 
Skarga stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu. 
5/ poinformował, że wpłynęło pismo mieszkańców Canek , do wiadomości Rady Miejskiej, o naprawienie 
ubytków w drodze gminnej, w szczególności przy zjeździe z drogi krajowej nr 59. 
6/ poinformował, że wpłynęło pismo ( w dn.22.05.19r.) pod , którym nikt się nie podpisał. Pismo jest 
sygnowane przez stwór : „ Lokalni LIDERZY”. Przewodniczący Rady odczytał treść pisma. 
Pismo stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu. 
Pan Przewodniczący poinformował, że pytania zawarte w powyższym piśmie były skierowane do Pana 
Burmistrza, który udzielił na nie odpowiedzi. 
7/ odczytał pismo z dnia 26.05.2019r. od „ Lokalnych LIDERÓW” Pismo stanowi załącznik nr 5 do 
niniejszego protokółu. 
Pan Przewodniczący stwierdził, że ze statystyki przedstawionej przez twórcę tego pisma wynika, że w 
15 osobowej Radzie, 10 jest alkoholikami. Podkreśli, że póki jest Przewodniczącym nie pozwoli na to, 
aby ktokolwiek, w sferę publiczną, próbował wmontowywać flagę unii europejskiej, okupację przez unię 
europejską, LGBD, czy inne tego typu tematy. Stwierdził, że każdy ma jakieś poglądy wyznaniowe różne 
preferencje, w tym polityczne. Podkreślił, że jako Przewodniczący nie będzie korespondował z  
„ Lokalnymi LIDERAMI”, bo nie wie kto to jest i tak naprawdę pod tymi pismami nikt się nie podpisał. 
Dodał, że nie dopuści do dyskusji na sesji „ LIDERA” , bo sesja to nie jest jakiś wiec, żeby o takich 
rzeczach dyskutować.  
8/ odczytał pismo Prezesa Sądu Okręgowego w Olsztynie  z dnia 24.05.2019r., w którym to prezes 
informuje, że Kolegium Sądu ustaliło liczbę ławników, którzy winni być wybrani przez Radę Miejską na 
kadencję 2020-2023 do Sądu Rejonowego w Giżycku: ogółem 6 ławników, z czego 5 do orzekania w 
sprawach z zakresu prawa pracy. Pismo stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. 
Pan Przewodniczący dodał, że na stronie internetowej ukaże się informacja na temat sposobu 
zgłaszania kandydatów na ławników. 
 
Ad.5 Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między 
sesjami. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że: 
1/ 25 kwietnia był na spotkaniu w Mikołajkach w sprawie Mazurskiej Pętli Rowerowej; dodał, że jest 
kłopot z wyłonieniem wykonawcy; realizacja inwestycji została przełożona na kolejny rok 
2/ 27 kwietnia uczestniczył w walnym zebraniu Rodzinnych Ogrodów Działkowych  
3/ uczestniczył w otwarciu nowoczesnej obory w Rudówce 
4/ 4 maja uczestniczył w Powiatowych Dniach Strażaka w Spytkowie  
5/ 9 i 10 maja na Zamku w Rynie uczestniczył w  Samorządowym Forum Ekologicznym zorganizowanym 
przez Pana Marszałka 
6/ 10 maja był w Olsztynie na spotkaniu stowarzyszenia, które zabiega o powstanie drogi ekspresowej  
nr 16, na którym oskarżano samorządowców o hamowanie tej inwestycji. 
Podkreślił, że nie zgadza się z proponowanym przebiegiem tej drogi, ale nie jest przeciwko jej 
budowaniu. Proponowany przebieg drogi jego zdaniem jest niedopuszczalny. Podkreślił, że na temat 
trasy tej drogi nikt  z samorządami nie rozmawiał i nie rozmawia. Dodał, że gmina została postawiona 
przed faktem dokonanym i nikt nikogo o zdanie nie pytał. Odbyło się jedno spotkanie nazwane 
konsultacjami, jednak po protestach GDDKiA stwierdziła, że to było spotkanie informacyjne.  
7/ 14-15 maja uczestniczył w spotkaniu Burmistrzów Miast Sieci Cittaslow w Mordęgach, gdzie 
omawiano programy nowej perspektywy  
8/ 24 maja uczestniczył w walnym zebraniu Spółdzielni Mieszkaniowej 
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Ad.6  Przygotowanie Miasta i Gminy do sezonu letniego. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że gmina jest przygotowana do sezonu letniego. Tak ,ja 
jak co roku wszystkie służby, które za to odpowiadają są przygotowane. 
 
 
Ad. 7 Ocena zasobów pomocy społecznej gminy Ryn za 2018r. Druk 1. Ocena stanowi załącznik  
         nr 8 
 
Pani E. Modzelewska – Kierownik MGOPS – poinformowała, że obowiązek opracowania tego  
dokumentu wynika z ustawy o pomocy społecznej. Dokument jest podsumowaniem danych z kilku 
ubiegłych lat  
 
Nie wniesiono uwag do powyższego dokumentu. 
 
 
Ad.8  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości niezabudowanej   
         oznaczonej nr 597 położonej w obrębie Sterławki Wielkie. Druk 2 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pani B.Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości niezabudowanej oznaczonej nr 597 położonej w obrębie 
Sterławki Wielkie.  
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr IX/55/19 stanowi załącznik nr 9  do niniejszego protokółu 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, 
Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Ireneusz Nieckarz 
 
Ad.9  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości niezabudowanej 
oznaczonej nr 156/4 położonej w obrębie Wejdyki. Druk 3 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pani B.Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości niezabudowanej oznaczonej nr 156/4 położonej w obrębie 
Wejdyki. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr IX/56/19 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu 
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Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, 
Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Ireneusz Nieckarz 
 
Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie 
wykorzystywanego do kąpieli na rok 2019 na terenie gminy Ryn. Druk 4  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na rok 2019 na 
terenie gminy Ryn.  
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr IX/57/19 stanowi załącznik nr 11  do niniejszego protokółu 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, 
Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Ireneusz Nieckarz 
 
 
Ad.11  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2019r. Druk 5 
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały ze zmianami. Dodała, że w uchwale 
wkradł się błąd w uzasadnieniu zamiast „ rozbudowa wiaty „ powinno być „ budowa wiaty” w Knisie. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
zmian budżetu gminy Ryn na 2019r. Druk 5 ze zmianą.  
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr IX/58/19 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
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Andrzej Mieczkowski, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, 
Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Ireneusz Nieckarz 
 
Ad.12 Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Ryn. Druk 6 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały sprawie odwołania Skarbnika Gminy Ryn, 
Pani I. Olszewskiej w  związku z przejściem z dniem 24 sierpnia br. na emeryturę. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
odwołania Skarbnika Gminy Ryn. Druk 6.  
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr IX/59/19 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, 
Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Ireneusz Nieckarz 
 
Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Ryn. Druk 7 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały sprawie powołania na Skarbnika Gminy 
Ryn z dniem 24 sierpnia br. Panią Agnieszkę Kozłowską- Budkę, w ramach awansu wewnętrznego, bez 
ogłaszania konkursu.  
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
powołania Skarbnika Gminy Ryn. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr IX/60/19 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, 
Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Krzysztof Cybul, Ireneusz Nieckarz 
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Ad.14  Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
 
Pan G. Strygo – Sołtys Sołectwa Sterławki Wielkie – zaprosił Pana Burmistrza, Pana Przewodniczącego 
Rady oraz pozostałych Radnych  na zebranie wiejskie, które odbędzie się 3 czerwca br. o godz.19:00 w 
świetlicy wiejskiej. Tematem zebrania będzie sprawa ustawienia w miejscowości  Sterławki W  
10 kontenerów socjalnych. Dodał, że mieszkańcy nie zgodzą się na ustawienie tych kontenerów, w takiej 
skali, w takim wymiarze.  
 

Pani G. Pilichiewicz – mieszkanka Sterławek Wielkich – poinformowała, że mieszkańców bardzo 
zaniepokoiło zawiadomienie Pana Burmistrza o inwestycji celu publicznego polegającej na usytuowaniu 
10 kontenerów socjalnych na działce 99/4 obręb Sterławki Wielkie.  
Poinformowała, że mieszkańcy Sterławek Wielkich nie wyrażają zgody na powyższą inwestycję. 
Argumentując, że mieszkańcy kontenerów to w większości ludzie uzależnieni od alkoholu i innych 
używek. Często mający problemy z prawem, ludzie chorzy. W związku z tym muszą mieć udostępniony 
kontakt z lekarzem, apteką, służbami medycznymi, pomocą socjalną, policja Osiedlenie tych ludzi w 
Sterławkach uniemożliwi im korzystanie z tych dóbr, które im się należą ponieważ nie ma żadnego 
połączenia autobusowego z gminą Ryn. Dlatego kontenery powinny zostać usytuowane jak najbliżej 
Rynu,  aby mieli jak najbliższy dostęp do tych świadczeń. Kolejnym argumentem są aspekty moralne. 
Miejscowość Sterławki straci na walorach turystycznych, rekreacyjnych ponieważ opinia pójdzie w ogół i 
odczują to najbardziej pensjonaty, gospodarstwa agroturystyczne. Zagrożony zostanie spokój i 
bezpieczeństwo mieszkańców. Zaczną się problemy natury prawnej i tego trzeba się spodziewać. 
Właściciele okolicznych działek stracą na wartości posiadanych w tej okolicy nieruchomości. Wartość 
domów, czy działek spadnie, a biedniejszy obywatel to biedniejsza gmina. Miasto Ryn posiada nieźle 
funkcjonująca sieć sklepów, więc nie ma problemów z zakupem artykułów niezbędnych do życia. 
Miejscowość Sterławki wyludnia się, jak i inne wsie i pozostają ludzie starsi. Nie mają możliwości 
zakupów musza jechać do miasta i mają z tym ogromne problemy. Żeby zrobić zakupy muszą korzystać 
z pomocy innych. W związku z tym pojawi się problem kradzieży, bo trzeba coś jeść, włamań a może i 
nawet i żebractwo. Co do tej pory w naszej cichej wsi nie miało miejsca. Nasza miejscowość nie spełnia 
warunków bytowych takich, jak opieka medyczna, opieka socjalna, opieka prawna, opieka policyjna. 
Podkreśliła, że mieszkańcy chcą , jak dotychczas  żyć w spokojnym ładzie moralnym. Chcą, aby ich 
dzieci i wnuki miały odpowiednie wzorce moralne do życia. Dlatego proszą, aby nie zakłócać im 
dotychczasowej harmonii współżycia mieszkańców. Dlatego nie wyrażają zgody na powyższą 
inwestycję.  
Stwierdziła, że dobrze by było, żeby Radni spotykali się z mieszkańcami cyklicznie w danych 
miejscowościach. Dodała, że na dyżury radnych odbywające się w gminie , nie każdy ma czy dojechać, 
a na dyżur we własnej wsi pójdzie. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – odnośnie dyżurów Radnych stwierdził, że dobrze jest 
posłuchać kogoś, kto ma na to inne spojrzenie. Dodał, że na spotkaniach Radnych w gminie frekwencja 
jest byle jaka. Dlatego słuszne jest to, aby Radni mieszkający na terenach wiejskich, spotykali się  ze 
swoimi wyborcami  np. w świetlicach, jeżeli takie są w sołectwach.  
Odnosząc się do sprawy kontenerów podkreślił, że Radni w żadnej formie nie głosują nad tym, gdzie 
mają się one znajdować. Natomiast chętnie , jako Radni wezmą udział w tej dyskusji, aby wypracować , 
jakiś konsensus.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – stwierdził, że zupełnie nie zgadza się z argumentacją mieszkańców 
odnośnie kontenerów. Podkreślił, że osoby, które ewentualnie miałby tam zamieszkać, mieszkają w 
chwili obecnej gdzieś. I nie ma tam kradzieży, nie ma tam jakiejś patologii. Poinformował, że gmina płaci 
odszkodowania za lokale socjalne, których nie może zapewnić rodzinom. I musi, albo płacić, albo ich 
gdzieś umieścić. Lokalizacja kontenerów w Sterławkach nie została wybrana mieszkańcom na złość. 
Podkreślił, że jeszcze nie wie, czy one tam powstaną. To jest jedna z koncepcji. Znajduje się tam grunt 
gminny. Stwierdził, że takie mieszkania funkcjonują w Mikołajkach, w centrum i nic się tam takiego nie 
działo. Mieszkają tam normalni ludzie, którzy nie chcą płacić za mieszkanie, albo nie mogą.  
Poinformował, że w kontenerach będzie woda, łazienka, prysznic. Dlatego muszą być usytuowane na 
terenie, gdzie jest dostęp do wody, kanalizacji, prądu.  
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Pani G. Pilichiewicz – mieszkanka Sterławek Wielkich – stwierdziła, że boi się  o to, co będzie działo się 
w kontenerze. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że to będą mieszkania dla osób, które z różnych 
powodów mają problemy z płatnościami. Podkreślił, że zaległości z tytułu niezapłaconych czynszów 
wynoszą 500 000 zł i z roku na rok ta kwota rośnie. Dodał, że budowa budynków socjalnych jest bardziej 
kosztowna i gminę na to nie stać. Natomiast koszt jednego kontenera wynosi 30 000 – 40 000 zł. 
 
Pan G. Strygo – Sołtys Sołectwa Sterławki Wielkie – ponowił zaproszenie na zebranie sołeckie, które 
odbędzie się w najbliższy poniedziałek o godz.19:00 w świetlicy wiejskiej w Sterławkach Wielkich.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, że kilka kilometrów od Szymonki istnieje 
taki budynek, gdzie mieszka kilkanaście osób. Od dwóch lat jest tam dość często. Rosną tam kwiatki, 
stoją samochody, są tam normalni ludzie, nie ma tam patologii, alkoholu.  
 
Pani J. Kryńska – Cieśla- Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i 
Zdrowia - podkreśliła, że cieszy ją głos mieszkańców Sterławek Wielkich odnośnie dyżurów Radnych. Z 
ubolewaniem stwierdziła, że dotychczasowe dyżury Radnych, które trwają już piąty miesiąc, nie cieszą 
się dużym powodzeniem.  
 
Pani J. Kryńska – Cieśla- Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i 
Zdrowia – w imieniu Komisji, na ręce Pana A. Mieczkowskiego złożyła wszystkim strażakom z terenu 
Miasta i Gminy Ryn z okazji ich święta najserdeczniejsze życzenia. Ratowanie życia, zdrowia i mienia 
ludzkiego oraz niesienie pomocy potrzebującym, to działania wpisane w ich codzienną strażacką służbę. 
Komisja życzy, aby ta trudna praca była źródłem satysfakcji oraz powodem do dumy. 
 
 
Ad.15. Zamknięcie posiedzenia. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad IX sesji Rady Miejskiej w Rynie Przewodniczący Rady 
zamknął obrady. 
 
                                                                                

                                                                                     Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie 

Protokółowała:                                                                           Juliusz Brant 

Bożena Dybała                                                                            

 
 
  
 


